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Превръщат 
старото 

сметище на 
Обзор в 

земеделска 
земя

ЗатвОрените кръчми на Път  
да „ПОтОПят“ лОЗари и винари

Дона МИТЕВА

В навечерието на Трифон 
Зарезан равносметката на 
лозаро-винарския бранш 
се налага от само себе си. 
Обхванати, както всички, 
от притесненията и огра-
ниченията на пандемията 
лозари и винари, които и 
преди нея не бяха в завид-
но положение, сега отчи-
тат, че продажбите на вино 
се свиват и се изместват 

в по-ниския ценови регис-
тър у нас. Собственици на 
малки лозови масиви и ко-
операциите продължават 
да изкореняват и изоста-
вят насажденията. 

Има и изключения, ко-
ито продават онлайн в 
страната и чужбина и 
казват, че 2020 година е 
била добра – качество-
то на гроздето отлично.  
Сигналите от бранша са 
разнопосочни.
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„Черноморски 
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Наградиха персонала на 
COVID отделението в Онкото
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4 Заради неработещите 
заведения браншът  

търпи огромни загуби

4 Поръчваме вино  
онлайн и на боксове

4-5u
Силвия Методиева, автор на микромакраме:

Много е важно  
да сме на мястото си

ПРЕДИ СВЕТИ ВАЛЕНТИН

Искате да предложите брак? 

Творчески тандем  
има любопитна идея
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Но
ви

ни За 12 години Обзор има  

Георги РУСИНОВ

За 12 години финан-
совите разчети показ-
ват, че сметките на Об-
зор за независимост 
не излизат с 22 мили-
она лева. Кметът на об-
щина Несебър Николай 
Димитров обясни, че 
от 2008-ма до 2020-а 
разходите на кметство 
Обзор и съставните се-
лища са около 38 мили-
она лева. Приходите от 
местните данъци и па-

тенти и други за този 
същия период са 16 ми-
лиона лева.

„Това е един дефицит 
от 22 милиона лева. 
При този анализ нужно 
ли е аз да убеждавам 
жителите на Обзор, че 
някой ги тегли в неиз-
вестна посока. Затова 
ние водим кампания на 
обединение, защото то 
е по-велико от разеди-
нението“, заяви Дими-
тров.

Той добави, че изпит-

4 Сметките им за независимост 
не излизат с 22 млн. лв.

4 Частно-корпоративен интерес 
дърпа града в неизвестна посока

Дона МИТЕВА

Първата работна среща 
на туристическия бранш от 
Южното Черноморие с пред-
ставители на политическа 
партия вече е факт. Тя бе с 
експерти от „Има такъв на-
род“.  

Част от бранша излизат с 
концепция, че трябва да из-
лъчат свои представители в 
бъдещия парламент, които 
да вземат адекватни реше-
ния. Други пък не желаят да 
се намесват в политиката, 
но пък изпращат тревожни 
писма с питане за предсто-
ящия сезон.

Пътищата са различни, но 
целите са в посока стабили-
зиране на един от най-по-
страдалите от пандемията 
сектори.

В срещата от страна на 
„Има такъв народ“ участва-

ха експерти от Комисиите по 
туризъм, култура и здравео-
пазване – Ивайло Кожуха-
ров, Красимир Димитров, 
д-р Ивайло Христов, а от 
бранша Соня Енилова,  
БРТА, Антон Тръпков – хоте-
лиер и член на Сдружението 
на хотелиерите и ресторан-
тьорите в Поморие, Павлина 
Русева – туроператор и член 
на УС на „Обединение бъде-
ще за туризма“, Наси Геор-
гиева – туроператор, Стоян 
Петров – председател на Ту-
ристическа камара “При-
морско“ и Красимира Тодо-
рова, гл. асистент, д-р Ели 
Дамянова и доц. д-р Златина 
Караджова – преподаватели 
от катедра „Туризъм“ в уни-
верситет „Асен Златаров“, 
Иван Кирязов – туропера-
тор, както и домакините на 
срещата Злати Ковачева и 
Валентин Атанасов от асо-

циация „Рафаел - инфо, кул-
тура и туризъм“ - Бургас.

Основните акценти, които 
екипът експерти представи 
пред бранша, бяха насочени 
към направленията органи-
зация, продукт и маркетинг в 
туризма. Като приоритет бя-
ха посочени ребрандиране 
на марка „България“ с нови 
лога, както и работещи, осо-
бено в момента, послания; 
единна платформа между 
училища, ВУЗ-ове и бизнес, 
които да повишат качество-
то на  обучението и реализа-
цията на младите.

От своя страна браншът 
допълни казаното с факта, 
че в сегашната ситуация 
преди всичко е спешна нуж-
дата от работещ и креативен 
план за възстановяване, ка-
къвто към момента се разра-
ботва, но е повече от съмни-
телна неговата ефективност. 

Подчертано бе, че сектор 
„Туризъм“ е пренебрегнат и 
ще има труден достъп до 
възможностите на съответ-
ните програми. 

Не се пропуснаха при сре-
щата и стари проблеми като 
липсата на инфраструктура-
та до много от нашите турис-
тически обекти, визовата по-
литика и проблеми на изто-
чен пазар; недобра комуни-
кация между бранша - коми-
сиите в НС – депутати – ин-
ституции – министерства и 
лоша или противоречива ко-
муникация между самите 
министерства. Предлага се 
и увеличаване на капаците-
та за прием на студенти – 
специалност „Туризъм“ в на-
шите ВУЗ-ове и др. 

От седмица държавите по 
света обявяват своите пра-
вила за посрещане и об-
служване на чуждестранни 

туристи. Повечето от тях 
премахват ограниченията за 
влизане в страната на ту-
ристи, поставили двете дози 
на ваксината, а за останали-
те остава изискването за 
тест. Гърция и Турция са на-
правили вече договорености 
за посрещане на руски ту-
ристи по техните курорти. 
Тези тревожни факти изтък-
ват от Бургаската регионал-
на туристическа камара и са 
повод да напишат писмо до 
министъра на туризма Мари-
яна Николова. В него изра-
зяват притеснението си от 
липсата на концепция за се-
зон лято 2021 г. и обвиняват 
министерството в липса на 
планираност за наближава-
щото лято. Не се пропуска 
да се попита и какво се 
предвижда за визовия ре-
жим за туристи от трети 
страни.

„Черноморски фар“

Wizz Air обяви нова се-
зонна база в Бургас. Авио-
компанията ще базира 1 
самолет Airbus A320 на ле-
тището между 10 юни и 12 
септември 2021 г. Заедно 
със създаването на трета-
та си база у нас на онлайн 
пресконференция от Wizz 
Air съобщиха, че ще стар-
тират седем нови маршру-
та до седем държави от 
морския град от юни 2021 г. 
Местата по тях са вече в 
продажба и могат да бъдат 
резервирани на wizzair.
com или в мобилното при-
ложение на авиокомпания-
та на цени от само 48.99 
лв.

Това са  Дортмунд, Айн-
дховен, Киев, Ливърпул, 
Познан, Тел Авив и Турку с 
общо 200 000 места в про-
дажба от Бургас през 2021 
г. Непрекъснато растящата 
мрежа на Wizz Air ще под-
крепи българската иконо-
мика, като допринесе 
ефективно за развитието 
на местния туризъм чрез 
свързването на Бургас с 
тези дестинации и осигуря-
ването на изгодни възмож-

ности за пътници от цяла 
Европа да летят директно 
до морския бряг на Бълга-
рия.

По време на пресконфе-
ренцията  Андраш Радо, 
старши мениджър за кор-
поративни комуникации на 
Wizz Air, каза: „Радвам се 
да обявя създаването на 
временна лятна база в Бур-
гас, тъй като виждаме сил-
ното търсене в цяла Евро-
па за пътувания до краси-
вото българско крайбре-

жие през летния сезон. 
Убеден съм, че авиокомпа-
нията ни ще окаже поло-
жително въздействие вър-
ху икономическото разви-
тие на България и ще под-

крепи ръста на туристиче-
ската индустрия.“

Франк Кванте, главен из-
пълнителен директор на 
Фрапорт - България, който 
също участва в събитието, 

коментира: „Ние отворих-
ме вратата си възможно 
най-широко и сме изклю-
чително щастливи, че во-
дещата авиокомпания Wizz 
Air вижда в Летище Бургас 
чудесна възможност за от-
криване на сезонна база. 
Това е значително увели-
чение и ние можем само 
да си пожелаем да запа-
зим възможно най-много 
от тези маршрути активни 
през цялата година в Бур-
гас.“

Зам-кметът Диана Сава-
тева, представи възмож-
ностите за туризъм и раз-
влечение в града и по Юж-
ното Черноморие.

Wizz Air открива сезонна база в Бургас 

Георги РУСИНОВ

Липсата на работещи за-
ведения и нощни клубове и 
дискотеки явно оказва вли-
яние сред младите в Бур-
гас. До „Черноморски фар“ 
бе подаден сигнал за шу-
мов терор от младежки 
компании. Изглежда, на-
ходчив рентиер е намерил 
начин да предложи терен 
за купони на младите като 
отдава апартамент в жи-
лищна сграда за целта. По 
непотвърдена информация 
цената е 100 лева на ве-
чер. 

Така комшии са прину-
дени да търпят шумната 
музика и виковете на ку-
понджиите. Проблемът е, 
че най-редовно премина-
ват часовете от 22-23:00 ча-
са. Другото е, че в услови-
ята на пандемична обста-
новка компаниите са доста 
големи и може би наруша-
ват забраната за събира-
ния в затворени простран-
ства за над 15 души. 

Потърпевшите са от бур-
гаския комплекс „Изгрев“, 
но пожелаха анонимност. 
Потърсихме бургаската по-
лиция и Регионалната 
здравна инспекция с въ-
прос дали има подавани 
сигнали за подобни сцена-
рии и от други места в гра-
да. 

От пресцентъра на Об-
ластна дирекция на МВР-
Бургас обясниха, че такъв 
вид сигнали при тях не са 
постъпвали. От РЗИ-Бур-
гас конкретизираха, че 
преди Нова година са има-
ли един-единствен сигнал 
за събиране на много хо-
ра, но когато отишли на 
място на проверка се ока-
зало, че е фалшив. Пред-
положили, че в случая ста-
ва въпрос за междусъсед-
ски спорове. 

С наближаващите праз-
ници Трифон Зарезан и 
Свети Валентин е напълно 
възможно отново да има 
подобни купони.

Бургаски 
младежи 

плащат кеш 
за терен и 

купон

Туристическият бранш иска 
ребрандиране на марка „България“ 

Авиокомпанията ще базира 
един нов самолет на летището
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Вестникът е носител на награ
дата "Св.Константин Кирил Фи
лософ" на БАРМ.

Носител e на наградата "Златно 
перо" на СБЖ.

Вест ни кът е но си тел на ор ден "Св. св. Ки рил и Ме то дий",  
вто ра сте пен. Член е на Бъл гар ска та асо ци ация на ре гио нал
ни те ме дии (БАРМ).

ва голямо уважение и 
благодарност към жи-
телите на град Обзор и 
съставните селища Ба-
ня, Емона, Приселци, 
Раковско, Паницово и 
Козница.

„Те са мъдри и раз-
умни хора и ще вземат 
най-правилното реше-
ние за развитието на 
Обзор и съставните се-
лища. Ще си прочетат 
финансовите анализи 
и ще видят, че няма 
нужда да бъдат убеж-
давани. Винаги, когато 
съм идвал тук, съм виж-
дал, че това са мъдри 
хора, с изявена граж-
данска позиция. Те ще 
си решат и ще вземат 

правилното решение“, 
добави кметът.

Според него макар и 
да идват избори, сага-
та с искането за неза-
висимост няма полити-
чески оттенък, а по-
скоро частно-корпора-
тивен интерес, който 
тегли Обзор в неиз-
вестна посока.

„И за да не се каже, 
че Община Несебър не 
финансира в населени-
те места извън общин-
ския център ще кажа, 
че в град Обзор от 2008 
до 2020 капиталовата 
програма е 12 500 000 
лева плюс още 2 500 000 
лева за текущи ремон-
ти“, добави Димитров. 

Рекултивацията на старото депо за 
твърди и битови отпадъци ще завърши 
до началото на лятото. Това обясни 
кметът на община Несебър Николай 
Димитров, който на място в местността 
Балабана даде повече подробности по 
проекта. 

Общата стойност на проекта е 1 248 
030.99 лева, от които 1 060 826.35 лева 
са европейски средства, а останалите 
188 204.64 лева са национално съфи-
нансиране. 

„Целта ни е до началото на летния се-
зон този терен да бъде преобразен. Та-
ка ще намалим вредното въздействие 
на бившето сметище върху околната 
среда край Обзор и здравето на жите-
лите“, каза Димитров по време на пре-
зентацията.

Депото е спряно от експлоатация, а 
след действията по рекултивация ще 

бъде превърнато в земеделска земя. Тук 
Димитров поясни, че със средства от об-
щина Несебър теренът ще бъде залесен, 
за да се минимизират евентуални бъде-
щи неблагоприятни въздействия. 

Кметът добави, че на територията на 
общината има две депа - това в Обзор и 
в Несебър. По второто дейностите по ре-
култивация са към края си. Той добави, 
че проектът ще бъде на два етапа – техни-
ческа рекултивация и биологично облаго-
родяване. 

„Убедени сме, че тази година, въпреки 
продължаващата пандемия, към Несебър 
и региона ще има по-голям интерес от ту-
ристите. Точно затова предвиждаме про-
ектът да е приключил до началото на ля-
тото. Европейският съюз също така е ка-
тегоричен, че в България старите депа 
трябва да се закрият час по-скоро“, кате-
горичен бе кметът Николай Димитров.
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повече разходи, отколкото приходи кРИМИ

Пиян 
тракторист 
блъсна мъж 

Пиян шофьор на трактор е 
блъснал мъж в село Маринка, 
съобщиха от пресцентъра на 
Областна дирекция на МВР-
Бургас. Инцидентът е станал 
на улица „Стефан Караджа“ 
20. 42-годишен жител на 
селото, управлявал колесен 
трактор, блъска с елемент от 
прикачения инвентар нами-
ращия се на тротоара 72-го-
дишен бургазлия. От удара 
той е с травми на дясното 
рамо и лявото коляно, е пре-
гледан в УМБАЛ – Бургас и 
освободен за домашно лече-
ние. Водачът на трактора е 
изпробван за употреба на 
алкохол, като дрегерът отчел 
1,54 промила (взета му е 
кръв за химичен анализ).

Разкриха 
кражба в 
квартал 
„Рудник“ 

44-годишен мъж от 
Средец е задържан заради 
извършена кражба в бурга-
ския квартал „Рудник“. Това 
съобщиха от пресцентъра 
на Областна дирекция на 
МВР-Бургас. Установено е, 
че той е отнел сумата от 150 
лева от дома на 62-годишен 
бургазлия. Задържаният е 
направил пълни самоприз-
нания и върнал част от 
откраднатата сума. 
Работата по документиране 
на случая продължава.

Ина ПЕТРОВА 

Личните лекари в Бургас в мо-
мента записват пациенти за по-
ставяне на ваксина срещу коро-
навирус. Акцията е част от под-
готовката за предстоящата ма-
сова ваксинация на население-
то. Списъците с желаещите тряб-
ва да бъдат предадени на РЗИ 
до 15 февруари, съобщи предсе-
дателят на Регионалния съюз на 
общопрактикуващите лекари д-р 
Петко Желязков. 

„Датата за предаването на 
таблиците е условна, защото то-
зи процес ще върви най-вероят-
но доста месеци. Залепил съм 
обява на вратата на кабинета. 
При мен записалите се са срав-
нително малко, но има интерес. 
На ден 2-3-4 човека записвам. 
Млади почти нямам, всички, ко-
ито са изявили желание, са над 
55-60 години с доста придружа-
ващи заболявания и това е раз-
бираемо“, разказва д-р Желяз-
ков.

От Сдружението на общопрак-
тикуващите лекари са изпрати-
ли писмо до Здравното минис-
терство по редица актуални въ-
проси за ваксинацията. Основ-
ните въпроси са свързани с аб-
солютните противопоказания за 
поставяне на ваксина, причини 
за временно отлагане, алгори-
тъм за първа помощ в случай на 
нужда и др.

„Един от неясните въпроси е, 
когато се направи първа игла, 
ако преди втората пациентът е 
болен или през това време пре-

боледува, какво трябва да се 
прави. Искаме по-категорично 
мнение при тласък на автоимун-
но заболяване дали пациентите 
подлежат на имунотерапия. Ня-
ма също указания в кратката ха-
рактеристика на продукта за те-
зи, които са на химиотерапия, 
на лъчетерапия“, посочва джи-
пито.

Той съветва пациентите с он-
козаболяване, които са на ак-
тивно лечение, да се посъветват 
със своя лекуващ лекар-онколог 
кога е най-подходящо да бъдат 
имунизирани. „Това го няма в 
характеристиката на ваксините 
и считаме, че експертите на ми-
нистъра ще отговорят преди да 
започне ваксинацията“, споделя 
д-р Желязков. 

Няма указания и дали пациен-
тите ще могат да избират между 
трите ваксини, внесени до този 
момент у нас – на „Пфайзер и 
Байонтех“, на „Модерна“ и на 
„Астра Зенека“. Джипитата до-
пускат, че вероятно кампанията 
ще върви с наличните към мо-
мента ваксини.  

Самата ваксинация ще бъде 
организирана от личните лека-
ри. За да не се нарушава об-
служването на другите пациен-
ти, твърде е възможно дозите да 
се поставят след работно време 
или в почивните дни.   

В националния ваксинацио-
нен план срок за старт на масо-
вата имунизация на население-
то няма. Прогнозата на някои от 
експертите в тази област е това 
да започне в края на февруари.

Записваме се при 
джипито за ваксина 

до 15 февруари

Превръщат старото  
сметище в земеделска земя

„Черноморски фар“

Лекарите, медицински-
те сестри и служителите 
от COVID отделението на 
Комплексния онкологи-
чен център в Бургас полу-
чиха признание за рабо-
тата си в специализира-
ния сектор.

Това стана по инициа-
тива на управителя на ле-
чебното заведение проф. 
д-р Христо Бозов. КОЦ – 
Бургас бе първата болни-
ца в Бургас, която разкри 
свое отделение по време 
на втората вълна от епи-
демията.

На церемонията при-
състваха управителят на 
КОЦ – Бургас проф. Хрис-
то Бозов, голяма част от 
лекарите, медицинските 
сестри, санитарите и дру-
ги служители, които в про-
дължение на няколко месе-
ца лекуваха и полагаха не-
обходимите грижи за болни-
те от опасния вирус, кметът 
Димитър Николов, зам.-кме-
тът Йорданка Ананиева, 
председателят на Общин-
ския съвет проф. Севдалина 
Турманова, директорът на 
РЗИ – Бургас д-р Георги Па-
здеров, директорът на Прис-
танище Бургас Диан Димов, 
председателят на БЧК – Бур-
гас Виолета Радева, кметът 
на община Малко Търново 
Илиян Янчев.

„COVID секторът в КОЦ – 
Бургас бе открит през ок-
томври само в рамките на 48 
часа“, каза управителят на 

лечебното заведение проф. 
д-р Христо Бозов.

„Първо разкрихме един 
етаж с 16 легла, след това 
още 24 легла на долния етаж 
и още 4 легла в реанимация. 
И когато беше най-големият 
пик, приемахме болните. На-
прави се един страхотен 
екип от хора, които се съ-
браха от различни звена. 
Назначихме 13 доброволци, 
които не се бяха занимавали 
с медицинска дейност. Лич-
ното ми убеждение е, че ус-
пяхме да свършим много по-
лезна работа както за обще-
ството, така и за нас като 
лекари, медицински сестри 
и санитари, защото придо-
бихме един опит, който няма 

откъде другаде да получим“, 
добави проф. Бозов.

Кметът Димитър Николов 
благодари на управителя на 
КОЦ – Бургас и всички слу-
жители в COVID отделение-
то за положените усилия.

„Вие сте първите, които 
реагираха в изключително 
трудния момент за град Бур-
гас и това е много важно, за-
щото трябваше да успокоим 
хората, че имаме достатъчно 
COVID легла. Реакцията ви 
беше феноменална. Вие бя-
хте невидими за бургаските 
граждани заради предпазни-
те облекла, които носехте. 
Сега с чувство на респект и 
уважение към вашия труд ис-
кам да ви благодаря и да по-

кажем на бургазлии хора-
та, които бяха съпричаст-
ни към тях в най-трудните 
моменти“, каза Николов.

Професор д-р Бозов 
благодари на всички, кои-
то са помагали по разли-
чен начин на  COVID отде-
лението на КОЦ – Бургас. 
Община Малко Търново 
предостави за неговите 
нужди линейка и болнич-
ни легла. Пристанище 
Бургас също предостави 
легла за болните от 
COVID-19. Монитори и ре-
спиратор дари Български-
ят червен кръст.

Професор Христо Бо-
зов заяви, че КОЦ – Бур-
гас е в готовност до 48 ча-
са да отвори отново 
COVID отделението при 
нужда, но всички се надя-
ват това да не се наложи 
и епидемията да отшуми.
Кметът Димитър Николов 

заяви, че Община Бургас 
има планове за надгражда-
не на Комплексния онколо-
гичен център. Те са обсъде-
ни с ръководството на ле-
чебното заведение и пред-
стои в Общинския съвет да 
бъде внесена докладна за 
стартиране на мащабната 
инвестиция. Плановете са 
да бъде изграден нов корпус 
зад хирургическото отделе-
ние, който ще бъде мащабен 
и ще обезпечава дейността 
на КОЦ – Бургас. Другата 
идея е Медицинският факул-
тет да бъде център за обуче-
ние на младите специалисти 
от онкоболницата.

Наградиха персонала на  
COVID отделението в Онкото
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Поръчваме си 

Дона МиТева

В навечерието на Трифон 
Зарезан равносметката на 
лозаро-винарския бранш 
се налага от само себе си. 
Обхванати, както всички, от 
притесненията и ограничени-
ята на пандемията лозари и 
винари, които и преди нея не 
бяха в завидно положение, 
сега отчитат, че продажби-
те на вино се свиват и се из-
местват в по-ниския ценови 
регистър у нас. Собственици 
на малки лозови масиви и ко-
операциите продължават да 
коренят и изоставят насаж-
денията. 

Има и изключения, които 
продават онлайн в страната 
и чужбина и казват, че 2020 
година е била добра – ка-

чеството на гроздето отлич-
но. Сигналите от бранша са 
разнопосочни.

Лозари от региона на Руен 
и Поморие смятат да напра-
вят свое сдружение – Съюз 
на гроздопроизводителите, 
за да имат още един лост, с 
който да се опитат да спасят 
сектора, защото специално 
в Бургаско 2020 бе поредна-
та година, в която продукци-
ята на малките собственици 
на лозя се реализира труд-
но. „Идеята е още в зародиш, 
ние не смятаме да излизаме 
от Лозаро-винарската кама-
ра, но искаме да направим 
и по-тясно сдружение“, ко-
ментира Селим Иса, бивш 
шеф на областната служба 
„Земеделие“ и собственик на 
лозови масиви в Руенско.

Няколкото срещи със зам.-
министъра на земеделието 
Лозана Василева, депута-
ти и шефа на Изпълнителна 
агенция по лозата и виното 

в Поморие дадоха някакви 
резултати, но недостатъчни, 
по техни думи. Реколтата им 
успя донякъде да се реали-
зира, благодарение на пре-
купвачите от Варна, Добрич 
и отчасти Бургас, чиито бу-
сове бяха топлата връз-
ка между гроздето и всич-
ки мераклии да си произве-
дат вино в домашни усло-
вия. Годината наистина бе 
като увеселително влакче – 
за едни на ужасите, за дру-
ги - повод за усмивка.

„Наблюдавам сега в села-
та наоколо хората, които по 
това време ходеха да режат 
лозята, си стоят по къщите. 
Никой от собствениците не 
ги вика. Това ми е показа-
телно. Голяма част от коле-
гите, които имат по десет-
двадесет декара лозя, се 
чудят какво да правят. Има 
и такива, които изкореня-
ват - в Просеник, Разбойна, 
Страцин. И кооперациите 

като тези в Бата и Оризаре, 
и те се разделят с лозя-
та. Икономически неизгод-
но им е да ги работят“, каз-
ва Иса.

Криза в сектора 
заради затворени 
ресторанти 

„ Л о з а р о - в и н а р с к и я т 
бранш претърпя сериозни 
загуби заради пандемията. 
Настъпилата криза се отрази 
пряко на гроздопроизводите-
лите, както в цяла България, 
така и конкретно в Бургаска 
област. Заради затворени-
те ресторанти и заведения, 
ограничения износ и липсата 
на туристи по Черноморието, 
консумацията на вино и ре-
ализацията на продукция-
та спадна“, категоричен е 
Антон Полукчиев, председа-
тел на Регионалната лоза-
ро-винарска камара „Южно 
Черноморие”. 

Той не отрича и бързата 
реакция от страна на Европа, 
която помогна част от стопа-

ните да получат финансова 
помощ. Заедно с усилията на 
държавата бе оказана под-
крепа и на винопроизводите-
лите от камарата. „По общо 
4 мерки бяхме подпомогна-
ти“, подчерта Полукчиев. По 
негови думи компенсациите 
за COVID са 30 лева на де-
кар, отделно лозарите мо-
жеха да получат компенса-
ции по de minimis - 25 лева 
на декар.

„Полученото грозде в раз-
личните региони според сор-
та бе по-леко, т.е. по-малко 
като количество. Това косве-
но доведе до по-високи раз-
ходи за гроздобера с 20-30%. 
Тъй като вместо 350-500 кг на-
брано грозде на човекоден 
спадна на 250-350 кг за ч/ден. 
При същата цена на труда за 
бране“, казва в свой отчет 
Младен Върбанов, лозар.

В програмата "Резитба на 
зелено" се включиха малка 
част от хората, но също бе 
акт на подпомагане. 

Иса, който също участва 
в тази мярка с определено 
количество насаждения от 
сорта „Траминер“, е катего-
ричен, че не е удачна. „60% 
покриха разходите ни. До по-
следно пръскахме и обработ-
вахме лозята. Сега не можем 
да кандидатстваме и за из-
кореняване на тези масиви. 
Въпреки всичките проверки, 
които ни бяха направени. А 
пазар за траминера няма. 
Също така нямам право да 
кандидатствам с тези лозя 
отново за „бране на зелено“. 
Така че тази година тези де-
кари лозя ми висят“, казва 
гроздопроизводителят.

Винарите получиха под-
помагане по "Кризисно съх-
ранение на вино". „Мнозина 
участвахме по тази мярка, но 
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4 Лозари продължават  
да изкореняват насаждения
4 Добри винарни изнасят  
в чужбина

Община Сунгурларе по тра-
диция ще отбележи празника 
на Трифон Зарезан – деня на 
виното, лозарите, кръчмарите 
и градинарите, тази неделя.

От 10:00 часа ще започне 
ритуалът по коронясване на 
"Царя на лозята",  който ще се 
проведе в музейната сбирка 
по "Лозарство и винарство" 
в града. Официално ще бъ-
дат наградени победителите 
в 29-ия конкурс за категори-
ите – „най-добро бяло” и „най-
добро червено”. След това с 
шествие всички ще се отпра-
вят към лозите, където ще 
бъде извършено ритуалното 
зарязване за берекет.

След молитвите за здраве 
идва ред на звездните гос-
ти – кулинарят Ути Бъчваров 
и народната певица Жечка 
Сланинкова. Първият ще 
изненада присъстващите в 
местността Ичмята с вкус-
на гозба, а втората ще огла-
си мегдана с красиви народ-
ни песни. 

Организаторите припом-
нят, че всеки присъстващ 
трябва да спазва мерките за 
безопасност и да бъде на от-
стояние един от друг, незави-
симо че всички събития са на 
открито. Ще се следи за из-
пълнение на указаните проти-
воепидемични мерки.

Работи на участници в XVIII Национална изложба-конкурс „Свети Трифон 
Зарезан - 2021г.“, Сунгурларе

Срещите в Поморие бяха домакинствани от кмета Иван Алексиев

СЪОБЩЕНИЕ
До заинтересованите лица и общественост

Съгласно изискванията на чл. 4, ал. 2 на Наредбата за условията и 
реда за извършване на оценка на въздействието върху околната среда

"ЛОГСЪРВИСИС ЛЕНД" ЕООД уведомява всички заинтересовани 
лица, че има следното инвестиционно предложение за ,,Изграждане 
на вилно селище в ПИ 48619.2.457, по КККР на гр. Царево, м. 
"Диньов гьол", Община Царево Област Бургас”.

Писмени възражения и предложения от заинтересованите лица 
могат да се изпратят в 14-дневен срок от обявяване на съобще-
нието на следните адреси:

Община Царево, гр. Царево, ул. ,,Хан Аспарух" №36
РИОСВ-Бургас, гр. Бургас, ул.,,Перущица" №67, ет. 3

Жечка Сланинкова и  
Ути Бъчваров са звездни  
гости в Сунгурларе  
за празника

www.burgas.bg

                            
  

 

 

Традиционното зарязване на лозята носи надежда за добра реколта



по отношение на лозарство-
то, понеже аз съм и агроном 
и аз си гледам лозята мога да 
кажа, че годината беше мно-
го добра. По-малко като ко-
личество, но като качество 
гроздето беше много добро. 
Другото, което е, аз никога не 
съм се оплаквала от липсата 
на пазар на грозде. Колкото 
и грозде да имаме, аз мога да 
го продам, само да има” - ка-
тегорична е Рени Славова от 
изба „Зеланос“, която е раз-
положена в подножието на 
горист хълм около сунгурлар-
ското село Славянци. 

За виното, което произ-
веждат, тя отсича: „Трудно, 
но се продава”. А за предпо-
читанията на нашенеца две 
мнения няма: „Българинът 
пие в момента бег-ин-бокс, 
отколкото бутилка. Другото 
е, че има сайтове, през кои-
то хората си поръчват вино. 
Аз също много изпращам по 
куриери на дадени заявки, 
макар да нямаме магазин. 
През сайта хората, които ни 
познават вината, имат ни ко-
ординатите и си поръчват”, 
обобщава Славова, допъл-
вайки, че тяхната марка не 
предлага евтини вина, защо-
то поддържат високо качест-
во и държат на него. Тяхната 
продукция определено е тър-
сена от ценители.

Дамата не може да каже 
кое вино е модерно или пред-
почитано в момента. „Сега, 
зимата, се пие повече черве-
но, Тези хора, които пият чер-
вени вина, пият и розе. През 
лятото тези, които пият бяло, 
пият и розе. Така че всички 
категории и групи хора упо-
требяват розето, но не мога 
да кажа, че е модерно”, обяс-
нява Славова. 

Въпреки навременността 
на мерките, като цяло мне-
нието на лозарите в региона 
е, че прекалено малко е по-
мощта, която получават за 
компенсация за отглеждане 
на винените сортове.

Това, което е започнато 
като кризисни мерки, е до-
бре като основа, категорич-
ни са лозарите, но не е дос-

татъчно, затова и ще има из-
оставени и изкоренени лозя. 
Сметките им показват, че 55 
лева на декар са около една 
седма от онова, което им се 
иска да получават като фи-
нансова подкрепа. Още лято-
то те предложиха на срещи-
те, ако е необходимо, сред-
ствата за подпомагане да са 
обвързани с фактуриране на 
определено количество гроз-
де. Така ще се намали обе-
мът на сивия сектор, а с това 
и напъните във всеки дом да 
се слага бъчва с вино и да се 
вари ракия.

Годината за винарите е по-
скоро като влакче на ужаси-
те, отколкото увеселително 
– затворените ресторанти, 
ограниченият туризъм са ос-
нователни спадове за бран-
ша. До каква степен продаж-
бата в магазините се увели-
чава е въпрос без еднозна-
чен отговор. Българинът си 
тачи винцето на трапезата – 
това е факт. Обаче важният 
хорека-канал (хотели, ресто-
ранти, кафетерии), на който 
разчитат особено по-малки-
те и по-бутикови изби, оба-
че не може да бъде компен-
сиран.

От „Зеланос” казват, че из-
носът на тяхното вино про-
дължава и сега, когато по-
ради пандемията много неща 
са ограничени. „Ние много 

изнасяме за Белгия, въпре-
ки че там ограниченията за-
ради COVID са още по-го-
леми. Вчера имахме поръч-
ка за Чехия. Хората харес-
ват вината и в разговори с 
тях въпреки че всичко е за-
творено – всичко е за част-
ни клиенти, които поръчват”, 
казва Славова и твърди, че 
няма по-големи затруднения 
в момента при износа на ви-
ното им.

В Лозаро-винарската ка-
мара членуват производите-
ли от 11 общини от Бургаска 
област. Те имаха възмож-

ност да кандидатстват за 
т.н. подмярка COVID 1. Тя 
бе с общ с бюджет от 93,5 
млн., в който, освен вине-
ни лозя, бяха обхванати ще 
5 сектора от земеделие-
то. Допустими за тази под-
крепа бяха производители, 
кандидатствали и одобрени 
по няколко държавни помо-
щи. Финансовите средства 
се изплатиха под формата 
на еднократна сума в зави-
симост от хектарите вине-
ни лозя. Освен тях имаше и 
друга помощ, обясни дирек-
торът на областна служба 
"Земеделие" Лидия Станкова 
пред националното радио.

„Силна неудовлетворе-
ност на лозарите идва от ни-
ските цени на гроздето и де-

мотивира заетите в отрасъ-
ла. Голямо затруднение при 
гроздобера създава и из-
бирателното изкупуване на 
гроздето - само определени 
сортове от винарските пред-
приятия, а за останалите па-
зарът е несигурен. Тази го-
дина имаше завишен инте-
рес поради ниските добиви, 
но липсата на системен ди-
алог с гроздопроизводители-
те пренасочи значителни ко-
личества от нежеланите сор-
тове към свободния пазар. 
Малко вятър в платната на 

лозарството дадоха зачес-
тилите контакти с управля-
ващите в отрасъла – МЗХГ, 
АЛВ, за което съществена 
роля изигра и новото ръко-
водство на НЛВК, благода-
рение на което бе открехна-
та завесата от проблеми в 
лозята и се представиха на 
обществеността“, обобщава 
Младен Върбанов.

На празника си всеки зает 
с лозарство и винарство ще 
вдигне наздравица – едни с 
болка, други с надежда и по-
желание годината да е по-до-
бра. Да има пазар за грозде-
то и виното, защото то дава 
поминък, с който нашият ре-
гион, а и България се слави. 
Тази слава трябва да се от-
стоява и разширява.
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онлайн вино

винопроизводство в еС

италия
По данни на Евростат от ноември 2020 г., Италия е най-

големият производител на вино в Европа с дял от 35% в 
ЕС през 2019 г.

испания
Испания е вторият най-голям производител на вино с 

относителен дял от 27% в ЕС. Селскостопанският сектор 
в Испания има най-изразено присъствие в някои регио-
ните Андалусия, Мурсия, Валенсия и Естремадура.

франция
Франция е на трето място по производство на вино в 

ЕС с дял от 21%. Ежегодно през месец ноември се пу-
ска младо червено вино, носещо името си от региона на 
Божоле в източната част на Франция.

Португалия
Португалия е на четвърто място по производство на 

вино в ЕС с дял от 5%.
Германия
Германия е на пето място по производство на вино с 

дял от 4% в ЕС. В същото време тя е най-големият вно-
сител на вино в рамките на съюза.

унгария
Унгария е на шесто място сред производителите на 

вино с дял от 2% в ЕС.
България
През 2020 г. българските винопроизводители са прера-

ботили 115 млн. кг грозде, а произведеното количество 
вино от 317 винарски предприятия е 83 млн. литра, сочат 
данни на Евростат.

Секторът е с вековни традиции и все по-уверено зат-
върждава позициите си на европейския и световен пазар 
на вина. Износът на българско вино в момента е предим-
но към държави от ЕС, САЩ, Русия, Япония, африкански 
страни и много други.

Вината от бег-ин-бокс са предпочитани за домаш-
на консумация, сега, когато заведенията са затворе-
ни, категорични са винопроизводителите

Георги руСиНОв

Знаехте ли, че тракийско-
то вино е оцеляло и до наши 
дни? Да, има запазени сор-
тове лози в Мелнишко. Там 
и виното е най-близо на вкус 
до това на древните ни пра-
деди. Това разказа археоло-
гът Гергана Данабашева пред 
„Черноморски фар“. От ня-

колко дни е открита излож-
ба в Археологическия музей, 
където на четири табла е под-
готвена доста любопитна ин-
формация за връзката на тра-
ките и гърците с бог Дионис и 
божествената напитка.

„Изложбата е посвете-
на на 14 февруари, който 
ще бъде един троен праз-
ник. Освен Трифон Зарезан 

и Свети Валентин, ще праз-
нуваме и професионалния 
празник на българския ар-
хеолог. Изложбата ще бъде 
изложена до края на месец 
февруари. Чрез таблата, ко-
ито са с интересни тексто-
ве, посетителите ще могат 
да се запознаят с древните 
обичаи, свързани с виното. 
Направили сме го интерес-
но, с илюстрации. Също така 
те са тематично свързани с 
наши артефакти, които са из-
ложени тук, в музея“, комен-

тира Данабашева. 
Така например посетите-

лите могат да видя уникал-
ни гръцки кратери, в които 
са смесвали виното с вода. 
За разлика от тях траките са 
го пиели неразредено. 

„На тях (б.а. съдовете) е 
изобразен бог Дионис с не-
говата весела свита. На таб-
лата е обяснено какво пред-
ставляват те и това ще е ин-
тересно за широката публи-
ка. Могат да бъдат видени и 
едни уникални амфорни пе-

чати, които от изследовател-
ска гледна точка проследя-
ват пътя и търговията на ви-
ното. Също така как са го пи-
ели древните траки и гърци; 
самите празници, какво са 
организирали в чест на бог 
Дионис; съдове, с които са 
пиели виното, сервизи и дру-
ги“, разказва археологът.

Докато при гърците вино-
то е било за ежедневна упо-
треба, то за траките е пред-
ставлявало божествена на-
питка.

„На много изображения 
виждаме героя, на когото 
победоносно му бива подна-
сяна чаша с вино, която той 
вече като отпива, се равня-
ва на царя. Социалният му 
статус става друг. Всички са 
чували за прословутата тра-
кийска медовина, която е оп-
исана още в древногръцка-
та поема „Илиада“. Там се 
споменава как тракийски-
ят цар е доставил вино на 
Агамемнон в неговата ша-
тра, за да се черпят герои-
те. Виното се описва като 
много ароматно, гъсто, слад-
ко, благоуханно. Това е тра-
кийското вино“, обяснява 
Данабашева.

Тъй като се е приемало 
като сакрална напитка от 
траките, виното се е пиело 
само по празници, пирше-
ства и ритуали. За специал-
ното значение на виното за 
древните обитатели на наши-
те земи говорят и най-знако-
вите тракийски съкровища, в 
които има специални златни 
съдове за вино. Очевидно 
обикновените хора не са 
притежавали такива.

„Да, за траките пиенето 
на вино е било не битово, 
а нещо божествено. Те се 
идентифицирали с бога, тъй 
като са смятали, че чрез ви-
ното той влиза в телата им“, 
казва тя.

Изложбата може да бъде 
разгледана от бургазлии и 
гости на града до края на 
февруари.

Тракийското вино е оцеляло и до наши дни
4 Древните пиели божествената  
напитка само по специални поводи

4 Гърците го разреждали с вода

През годините Wine&Spirit Fest Burgas се утвър-
ди като форум, който насърчава към избор на ка-
чествени вина и спиртни напитки



Михаил КОЛЕВ

Една пейка в града запо-
чна да се превръща в лю-
бимо място за бургазлии и 
гости на града. Тя е разпо-
ложена буквално на пясъ-
ка край брега на морето, в 
района на бункера, поста-
вена между две пясъчни 
диги. Позицията й кара 
много влюбени двойки да 
сядат на нея, любувайки се 
на гледката. Напоследък 
прави впечатление, че все 
повече пейки, които са на 
самата алея, биват пре-
мествани на плажната иви-
ца. Специално тази тук е 
отделена и предразполага 
към уют и усамотениe, а 
останалите се намират 
около крайните капани, 
образувайки своеобразен 
парк на метри от морето. 

Подобни пейки има на 
доста места в страната и 
по света, като най-извест-
ната е тази във Верона, а 
пейката носи името „Лю-
бов завинаги“, посветена 
на Ромео и Жулиета.

Георги РУСИНОВ

Известната двойка, която плени много 
бургаски сърца през лятото с красивите 
си пясъчни скулптури, отново бе в Бур-
гас. Това, разбира се, са Пол и Реми Хо-
гърд, за които „Черноморски фар“ на-
прави подробен материал за интерес-
ния им живот в края на лятото.

Преди няколко дни те пак бяха в мор-
ския град, използвайки хубавото време, 
за да украсят плажа с фигурите си. Тема 
този път е любовта, предвид приближа-
ващия Свети Валентин.

Двамата изваяха красиви женски фи-
гури на дигата на Северния плаж. От-
правиха и интересно предложение на 
мераклиите да предложат на половин-
ките си брак на празника на любовта – 
Свети Валентин. Огромен надпис „Ще 
се ожениш ли за мен?“ във формата на 
сърце чака желаещите да клекнат на ко-
ляно. 

Тъй като макар и да поназнайват бъл-
гарски, той не им е роден език, та Пол и 
Реми без да искат с надписа си всъщ-
ност приканват дамите да предлагат 
брак. След като любезни бургазлии им 
обяснили, те направиха и един с надпис 
„Ще се омъжиш ли за мен?“.  

Двойката остана няколко дни в Бургас 
и с пясъчните си скулптури вдъхновиха 

бургазлия, който написа любовен стих. 
От чистата обич на преплетени души
сме се родили всички на тази земя.
С времето съвсем забравихме, уви,
че сме създадени от и за Любовта.
Заключихме я дълбоко в сърцето,
че някой казал е: "Не можеш да обичаш!"
И повярвали в чуждата истина от човеци, 
се превърнахме в сенки и живеем във нищото.
Днес ти напомням, обичай, Човеко!
От любов си създаден, давай Любов!
Дай първо на себе си, да стане в душата ти леко
и ще получиш, повярвай в Божия благослов!
Позволи на сърцето си да си спомни да чувства,
да не бие в тревога, уплах и страх.
Ние всички сме Божии скулптури,
от обич изваяни и дарени с душа!

Те останаха приятно изненадани и 
обявиха, че се е получила така нарече-
ната творческа синергия, когато един 
творец вдъхновява друг с работата си. 
Поемата се казва „Помни любовта“ и е 
на Кирил Калудов. 

Припомняме, че Пол и Реми живеят в 
старозагорското село Михайлово, но 
през повечето време от годината пъту-
ват из целия свят за участие в различни 
фестивали. Откакто обаче започна пан-
демията от коронавирус, те останаха у 
нас, където засега радват бургазлии и 
гости на града с красивите си творби.

Съветници питат, 
администрацията отговаря

Творчески тандем 
има любопитна идея
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ВалентиН
свети

Искате да предложите брак?

Пясъчните им скулптури вдъхновиха бургазлия за любовна поема

„Черноморски фар“

Само една двойка е 
заявила желание да 
сключи граждански 
брак на 14 февруари в 
ритуалната зала на ули-
ца "Вардар" №1 в Бур-
гас. "В месеца на влю-
бените на 12 февруари 
ще скрепят с подписите 
си своята любов 5 двой-
ки, по една двойка ще 
каже заветното "да" на 
13-и и на 14-и февруа-
ри", каза пред сайт 
"Черноморие" Магдале-
на Карастоянова, упра-
вител на общинско 
предприятие "Обреден 
комплекс" ЕООД. През 
януари граждански 

брак са сключили 29 
двойки.

Юли, август и септем-
ври са най-предпочита-
ните месеци за сключ-
ване на граждански 
брак. Хората предпочи-
тат топлото време. "Тра-
дицията се запази и 
през миналата 2020 го-
дина, въпреки панде-
мията от корона вирус", 
допълни Карастоянова. 
И тогава и сега при ри-
туала се спазват всич-
ки противоепидемични 
мерки - дистанция, оп-
ределен брой хора се 
допускат в залата по 
време на ритуала, из-
вършва се дезинфек-
ция.

Само една двойка иска 
да чуе Менделсон на 

14 февруари

„Черноморски фар“

„БулевАрт – мрежа на 
сетивата“ ще създаде 
едно вълшебно прос-
транство на площад 
"Тройката" на 14 февруа-
ри, където всеки влюбен, 
обичан или обичащ ще 
може да си вземе вален-

тинка, да се снима с лю-
бим човек и да отправи 
своето послание.

Арка във форма на 
сърце от червени балони 
и стената на любовта ще 
са перфектно място и за 
първа целувка, обясне-
ние в любов, а защо не и 
предложение за брак.

Арка във форма на 
сърце ще очаква 

влюбени на „Тройката“

Бургас вече си има своята 
най-романтична пейка 



Дона МИТЕВА

В казиното на Бургас в 
момента можете да видите 
една нетрадиционна излож-
ба. „Древната жена“ - така е 
озаглавила работите си Сил-
вия Методиева, която от го-
дини се занимава с изку-
ство и използва специфич-
ната техника „микромакра-
ме”. Изложбата е от 20 впе-
чатляващи комплекта - грив-
на и колие. „Древната жена” 
ще обиколи няколко града в 
България. 

 Най-кратко визитката на 
Силвия Методиева е: музи-
кант, приложник – оригами, 
плетене, микромакраме; ма-
гистър АПСП (Артистични 
психо-социални практики и 
психодрама), дългогодишен 
преподавател по английски 
и приложни изкуства. Човек, 
който има значителен опит в 
работа с деца. Това е само 
част от основата, която я оп-
ределя в артистичния свят, 
а за това къде е центърът 
на Силвия, самата тя каз-
ва с усмивка: „Центърът... 
Все повече се доближавам 
до разбирането, че съм про-
водник. Усещането е сякаш 
си имам предварително оп-
ределени пътеки, по които 
да вървя, версии на жиз-
нения ми път и аз поемам 
по някоя. Преди - с повече 
страх и неувереност, сега – 
все по-съзнателно и пълно-
кръвно. Желание да се при-
съства, да се прави, да се 
съществува наситено“. Из-
правена сама пред огледа-
лото, тя признава, че то ся-
каш й навява спомени, ня-
как нереално. “Всичко, кое-
то съм, е вътре и много мал-
ка част е репрезентирана 
пред огледалото“, обобща-
ва Силвия. 

Повече години е натрупа-
ла в преподаване, за смет-
ка на творчество. Но в един 

момент усеща, че препода-
ването блокира съзидател-
ния процес или най-малкото 
го намалява. „Когато препо-
даваш, си за другите, но не 
толкова за себе си. Арти-
стът в мен възропта“, при-
знава в разговора неприну-
дено дамата, допълвайки, 
че обича да е живата свръз-
ка и привлича към себе си 
хора, с които има значите-
лен обмен. 

Изкуството за нея е дейст-
вителност, но същевремен-
но и паралелно съществува-
не. „Творецът, артистът пре-
вежда съществуващата ре-
алност на своя език, претво-
рява я. Той е като посред-
ник между два свята“, смята 
майсторката на бижута. 

За изложбата „Древна-
та жена“ в бургаското ка-
зино признава, че назрява 
от много време и е естест-
вен резултат от нуждите й. 
„Това, което излиза от пръ-
стите ми, е като новороде-
но и иска да види, да оби-
коли белия свят. Да заживее 
своя живот. Аз имам нужда 
да го създам, но освен това 
и да го споделя - да стигне 
до някого, да се коментира, 
да има обмен. Кандидат-
ствах с проект по програма 
„Творчески инициативи“ на 
Национален фонд култура и 
бях одобрена. Намерили са 
проекта за интересен, за-
щото това е ново изкуство 
за нашата публика. Ако не 
се лъжа, това е първа офи-
циална изложба на микро-
макраме бижутерия у нас. 
И по света не съм чувала 
да има такива. Самото изку-
ство е, като че ли зад кадър, 
по фестивалите, по щандо-
вете. Тук го осветяваме, сла-
гаме го във витрини, където 
са стояли съкровища. Това 
наистина му дава заслуже-
ното. Часове, дни инвести-
ция в дизайн, във връзване, 

в развързване, в търсене на 
вдъхновение, учене на тех-
ника“, обяснява за работа-
та си Силвия. Материалите, 
с които се работи, са восъ-
чен конец и минерали и по-
лускъпоценни камъни. 

Микромакраме е ювелир-
но изкуство, чиято техника е 
същата като тази на макра-
мето, но в умален мащаб с 
конци от порядъка на 0.5 - 
1 мм ширина. Макрамето е 
вид ръкоделие, в което възе-
лът изпълнява не само функ-
ционалната роля да съедини 
две нишки - конци или кана-
пи, а и декоративна роля.

Едно средно голямо колие 
изисква между 5000 и 10 000 
възела. Всеки възел от своя 
страна се прави с две стяга-
ния. Внимава се да са рав-
номерно стегнати.

Изложбата е придруже-
на с музикални импрови-
зации, защото музикантът 
в нея не можеше да остане 
ням. Така или иначе и двете 
изкуства са вървели ръка за 

ръка през годините. „Както 
казва една приятелка: „Пра-
виш прекрасен фюжън меж-
ду изкуствата, които владе-
еш.“ Хареса ми нейната об-
ратна връзка“, споделя май-
сторката на минимакраме, 
допълвайки, че потапяне-
то в музиката дава възмож-
ност да се освободи умът, 
да се отвори вътрешното 
око. „Музиката има инстант-
но въздействие върху нас и 
когато тя ни потопи в състо-
яние, вече сме омекотени - 
способни да възприемаме 
по-дълбоко заобикаляща-
та ни среда“, говори с лю-
бов към музиката Силвия и 
признава, че й се иска как-
то в миналото, когато жени-
те са пеели, докато са из-
вършвали монотонни дви-
жения при преденето и тъ-
кането, и в наши дни да се 
събират жени и да творят и 
да пеят.

Посланията, които автор-
ката отправя, докато връз-
ва възелче след възелче, 
са: „Да сме себе си. Автен-
тични. Кипящи от живот. Да 
сме любопитни, да се ин-
тересуваме. Кое как може 
да стане, да се свързва-
ме с подходящите хора. Да 

не спим, с други думи. Как-
то казват англоговорящи-
те I'll sleep when I am dead 
- Ще спя като умра. И мно-
го, много важно – да сме на 
мястото си. Домакиня, боги-
ня, ватманка, ресторантьор-
ка, архитектка, танцьорка – 
няма значение, само да ни 
идва отвътре, а не като за-
дължение. Тогава сеем лю-
бов и истина, а иначе... от-
егчение, недоволство, разо-
чарование и т.н.“ 

С този огън Силвия Мето-
диева ще се опита да запа-
ли и част от бургазлии чрез 
предстоящия уъркшоп в Бур-
гас. Той ще се проведе на 27-
ми, събота, в Морското кази-
но. Максимум 10 души могат 
да участват, но могат да при-
състват може би още някол-
ко запалени от идеята, за да 
гледат. Ще се направи прост 
проект, за да се запознаят 
всички с техниката. По ней-
ни думи тя щедро раздава 
знанията си за тези, които ги 
търсят. Обяснява, показва, а 

целта е всички да се „хранят 
с естетика“. Тези свои ка-
чества ще покаже и в Бур-
гас, за да сподели интереса 
към микромакрамето.

„Все още има сръчковки, 
ръкоделки. Не знам дали 
не сме отмиращ вид. Еман-
ципирана е вече жената, а 
тъкане, плетене, шиене, са 
тъй женски занимания. В 
Южна Америка има доста 
мъже, практикуващи плете-
не и макраме. Истински май-
стори. Но на нашите шири-
ни винаги е било приоритет 
на жените. 

Би било чудесно всеки 
да се свърже със своя ма-
териал, може да е стъкло, 
метал, дърво, конец, глина, 
и да твори, да се впусне в 
това преживяване. Затова 
обучавам, за да спрем мо-
мента и да сме в него, а не 
да се изплъзва времето като 
пясък измежду амбициите и 
съжаленията ни“, обяснява 
целта, която си е постави-
ла Силвия.

Делникът на Силвия си 
има своя ритъм: първи са 
животните – котка и куче. 
Те са първите същества, ко-
ито сутрин дружно я водят в 
кухнята за храна. Следва бу-
дене на непробудната дъще-
ря, разходка, чай или лека 
закуска и мотаене поне до 
обяд. „Обичам да работя от 
обед нататък. Чуват се тре-
лите на детето, което свири 
на флейта от другата стая. 
След това аз пея. А макра-
мето предимно нощем връз-
вам. Всичко утихва и аз и ау-
диокнигата, и проектът сме 
си чудна компания. Имам 
сесии или уроци. Подгот-
вям проекти. Работя на не-
нормирано работно време 
и с вдъхновение. И това е 
всичко, от което се нуждая: 
вдъхновение, за да работя. 
Ако го няма, спирам и чакам. 
Рядко го няма за дълго“, оп-
исва ритъма на своя живот 
жената със сръчни ръце. А 
нейните приятели и близки 
я определят като „странна 
птица“. Чудят се откъде из-
вира у нея този заряд, и то 
в тези сравнително екзо-
тични направления – опера 
и фабър арт (изкуството на 
нишката). Учудват се на тър-
пението й.

„Дъщеря ми е най-ценни-
ят ми критик. Има точно око 
и усет за естетика. Когато 
спра да виждам произведе-
нието си – винаги има таки-
ва моменти, като сме дъл-
го втренчени в него – тя ся-
каш поставя границите. Каз-
ва ми: дотук е добре, не про-
дължавай. Усеща кое би го 
натоварило. Дъщеря ми из-
живя заедно с мен целия 
процес, всяко бижу е мина-
ло през нейното одобрение 
и нейната подкрепа беше 
много важна. Страхотно 
дете имам до себе си. Всъщ-
ност, официално тинейджър 
след месец“, признава за 
силната връзка между двете 
поколения гордата майка. 

Така както се раждат би-
жутата – възелче след въ-
зелче, с много любов и по-
стоянство, неусетно се роди 
и разговорът с тази необик-
новена жена, отдала се на 
изкуство. Това, което тряб-
ва всеки да запомни от нея 
е, че всичко се прави с лю-
бов, много любов.

Много е важно да сме на мястото си
4 Приятели и близки я определят 
като „странна птица“

4 Едно средно голямо колие 
изисква между 5000 и 10 000 
възела
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Силвия ШАТЪРОВА

Една от големите поли-
тически гимнастики през 
седмицата бе „бракът“ 
между Валери Симеонов 
и Веселин Марешки. Така 
НФСБ и „Воля“ ще се 
явят на изборите през ап-
рил като коалиция. След 

развода с ВМРО, от НФ-
СБ се оглеждаха за парт-
ньори и бързо се взеха с 
Марешки. Сред обикно-
вения избирател този ход 
прилича просто на мате-
матически сбор на досе-
гашните противници, за-
щото единият бе в упра-
влението, а другият се 

правеше на опозиция, но 
бе златният пръст за 
властта.

Сега Валери Симеонов 
казва, че отдавна с „Во-
ля“ търсят допирни точки, 
заговори, че ще подкре-
пят ГЕРБ и занапред. То-
ма Биков от ГЕРБ се по-
моли те да влязат в На-

родното събрание.
Социолозите дават и на 

двете формации поотдел-
но не повече от 1%, което 
трудно ще ги вкара в 
следващия парламент, 
дори и да са заедно. Но 
все пак надеждата ги кре-
пи, „Воля“ няма стабилна 
политически структура, а 

НФСБ покрай участието 
си в „Обединени патри-
оти“ остана почти без та-
кива по места.

Симеонов каза, че коа-
лицията е отворена за 
преговори с още партии с 
патриотични платформи. 
Отхвърли обаче възмож-
ността това да е партия 

„Възраждане”. Но не и с 
КОД на Петър Москов.  

„В близки отношения 
сме с г-н Москов, говори-
ли сме”, каза Симеонов.

Той допълни, че има 
масово одобрение сред 
електората и партийните 
членове на НФСБ за обе-
динението с ВОЛЯ.

Човек на Рейзи прескочи 
при Мая Манолова

Човек от листата на СДС и Пана-
йот Рейзи за местния вот в Созо-
пол - Цветелин Димитров, стана об-
щински координатор на „Изправи 
се! Мутри вън“. В Созопол дори бе 
открит и офис на платформата. Па-
метливи набързо извадиха предиз-
борни плакати, като започнаха да 
коментират политическите лупинги 
на Димитров, който уж от десен 
стана център ляво. 

От СДС се оправдаха, че Дими-
тров не е техен член, а човек от 
гражданската им квота.

„Когато фактите говорят, и соци-
алните мрежи не могат да оспорят 
това.

Прочетете сами думите на регио-
налния представител на СДС - об-
ласт Бургас.

Така че, скъпи ми писачи, небез-
известни интриганти и вие, съпри-
частни лайкващи, чакащи някой да 
ви погали по главите, подмазвачи.

Запомнете едно!
Живеем в свободна и демокра-

тична страна, не трябва да обвиня-
ваме гражданите за действията им, 
да ги хулим, да ги обиждаме, квали-
фицираме и накърняваме по всяка-
къв начин тяхното достойнство.

Сега какво ще кажете за клеве-
тите си?

Замислете се и със здраве!
А кой как ще гласува, този път ня-

ма да е за тези, които бълват по-
мия!

Цветелин Георгиев от граждан-
ската квота“, написа той.

Мая Манолова: Логично е Живко Табаков да води 
листата на „Изправи се! Мутри вън!“ в Бургас 
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„Съвсем логично е Живко Та-
баков да води листата на „Из-
прави се! Мутри вън!“ в Бургас“ 
- заяви лидерът на Гражданска-
та платформа  Мая Манолова, 
която се срещна с активисти в 
морския град. Бъдещата листа 
за парламентарния вот през 
април ще бъде изградена от 70 
граждански лица и 30 процента 
партийни членове. Живко Та-
баков е областният координа-
тор на платформата. До дни ще 
станат ясни хората в листата за 
Бургаска област.

Бяха представени и общин-
ските координатори на плат-
формата. Общински председа-
тел в Бургас е Габриела Гоцко-
ва, в Созопол - Цветелин Геор-
гиев, за Приморско - Здравко 
Стоянов, в Поморие - Ангелина 
Мерджанова, за Несъбър - Да-
ниел Костадинов, за Айтос - 
Красимир Петров. Това са ут-
върдените общински лидери.

На предстоящите избори „Из-
прави се.БГ“ ще имат паралел-
но преброяване и граждански 
контрол върху изборния про-
цес във всяка една секция, за-
стъпници ще следят за начина 
на гласуване, броенето на гла-
сове, които ще бъдат предава-
ни на живо в социалните мре-
жи. „Ще бъдем готови с резул-

татите много преди Михаил 
Константинов", каза още Мано-
лова като допълни, че точно 
"Информационно обслужване" 
нагласява резултатите.

Идеята да се явят на избори е 
да премахне  „модела Борисов“ 
и начина по който се разпреде-
лят парите от Европа, които се 
очаква в следващите години да 
са близо 60 млрд. лева, 30 млрд. 

от Фонда за възстановяване и 
развитие и 30 от европейски 
програми. „Амбицията ни е тези 
пари да отидат за модерниза-
ция на икономиката, а не при 
приятелския кръг на Борисов“, 
заяви още Манолова. Новото 
обединение ще разчита на ти-
пична кампания - среща с хора 
навън и при спазване на мер-
ките, а не само на медийна 

кампания и през социалните 
мрежи.

"Ще се представим достойно 
на тези избори“, категоричен 
бе от своя страна областният 
координатор на платформата 
Живко Табаков.

В средата на седмицата обе-
динението се регистрира в ЦИК. 
Ясни са партиите в него, това 
са ДБГ, Движение 21 и ЕНП.

Настоящият депутат 
Ивелина Василева, коя-
то е председател на Ко-
мисията по екология в 
Народното събрание, е 
получила най-много гла-
сове при номинациите 
от структурата на ГЕРБ - 

Айтос, съобщи общин-
ският лидер Красимир 
Енчев.

Ивелина Василева е 
тясно свързана с реги-
она, лоби е на местната 
власт и благодарение на 
нея се случват голяма 

част от екопроектите в 
общината, като най-го-
лемият е пречиствател-
ната станция в Айтос.

 Сред останалите име-
на, които партийният ак-
тив е номинирал и би 
искал да види в бурга-

ската листа, са образо-
вателният министър 
Красимир Вълчев, както 
и тв водещият и общин-
ски съветник от Бургас 
Веселин Пренеров, кой-
то е от гражданската 
квота.

ГЕРБ приключиха с но-
минациите, тук-там се по-
явиха имена от структу-
рите кого са пожелали да 
видят в новата парламен-
тарна група на ГЕРБ. 
Един от най-желаните се 
оказа образователният 
министър Красимир Въл-
чев. Въпреки това, все 
по-често се чуват гласо-
ве, че водач ще бъде То-
ма Биков от гражданска-
та квота. Биков в послед-
ния месец зачести ме-
дийните си изяви. Ако той 
застане начело на листа-
та, на практика това оз-
начава вид отстъпление, 
защото на град като Бур-
гас би му прилягало во-
дач да е министър или 
друга ключова фигура. 

Досега водач бе екс еко-
логичният министър Иве-
лина Василева, която е от 
Бургас и е с огромен опит 
в политиката.

Пред „Черноморски 
фар“ областният лидер на 
ГЕРБ заяви, че имената 
ще са ясни в следващата 
седмица. На 17-и изтича 
срокът за регистрация на 
партиите, как ГЕРБ ще се 
яви на тези избори сигур-
но ще стане ясно едва в 
крайния възможен срок. 
Засега вероятната конфи-
гурация е ГЕРБ и СДС, 
възможно е и „Гергьов-
ден“ да е част от нея.

ВМРО вече са солови 
играчи на тези избори и 
се надяват да повторят 
успеха от евровота. 

Симеонов и Марешки се взеха

Кой ще води 
листата на ГЕРБ

Голямата 
въпросителна:

иде ли краят на двамата в политиката 

Кого пожелаха да видят 
депутати айтоските „гербери“

Ивелина Василева Красимир Вълчев Веселин Пренеров



Георги РУСИНОВ

Населението в област 
Бургас продължава да 
намалява. Това показват 
данни от сайта 
265obshtini, който се по-
зовава на данните от На-
ционалния статистиче-
ски институт (НСИ). „Чер-
номорски фар“ обобщи 
цифрите, касаещи демо-
графията на областта, от 
които се виждат както 
интересни, така и при-
теснителни тенденции. 
Всички цифри по-надолу 
са за 2019-а, тъй като да-
нните за 2020-а все още 
не са налични.

Започваме с новината, 
че Айтос вече не е вто-
рата най-населена об-
щина в областта. Доско-
ро градът на орлите бе в 
спор със северните си 
съседи от Руен за втора-
та позиция. Разликата 
беше много малка в пол-
за на айтозлии, но ци-
фрите показват, че всъщ-
ност община Несебър е 
задминала Айтос с над 

1300 души – 28 968, а в 
Айтос са 27 632. На трето 
място, много близо до 
Айтос, е Руен с 27 593 ду-
ши. Поморие е следва-
щата по-голяма община 
с 27 263 души население. 
Малко Търново остава 
общината с най-малко 
население – 3097 жите-

ли. Първенец е община 
Бургас с 208 235 души, 
живеещи в нея.

Цифрите от естестве-
ния прираст на населе-
нието в областта са тре-
вожни. Само община Ру-
ен отбелязва положите-
лен такъв. Този коефи-
циент се измерва в про-
мили (на 1000 души) и 

показва промяната на 
броя на население-
то вследствие на разли-
ката в броя на новоро-
дените и починалите в 
рамките на съответната 
община.

Така на база на тези 
коефициенти в Руен чис-
лото е +9. Всички оста-

нали са отрицателни. 
Ето ги и тях: Бургас с 
-658, Карнобат с -188, 
Средец с -172, Поморие 
с -144, Созопол с -130, 
Сунгурларе с -126, Каме-
но с -117, Царево с -101, 
Айтос с -93, Малко Тър-
ново с -89, Приморско с 
-72, Несебър с -36.

Най-много хора  
се заселват край 
морето

При механичното дви-
жение на населението се 
наблюдават интересни 
резултати. Тук абсолютен 
рекордьор е община Не-
себър, където показате-
лят е 1125 души. Още пет 
общини отбелязват поло-
жителни цифри. Поморие 
– 174, Приморско – 121, 
Созопол – 104, Сунгурла-
ре – 16 и Камено – 1. 

Механичният прираст 
отразява миграцията на 
хората – заселвания ми-
нус изселвания, тоест 
подсказва нагласите на 
хората спрямо едно или 
друго населено място. От 
така изнесените данни 
става ясно, че най-голя-
мо желание за заселване 
има край морето, с малки 
изключения.

Морските общини Бур-

гас и Царево отчитат от-
рицателни цифри. В Бур-
гас са -22 души, а в Царе-
во -76. Най-значително 
тенденцията за изселва-
не се вижда в Руен, къде-
то са -262 души. Следват 
Карнобат с -125, Айтос с 
-124, Средец с -58 и Мал-
ко Търново с -22.

Коя е най-градската 
и коя най-селската 
община?

По процент на населе-
нието, живеещо в градо-
вете, Бургас е първи с 
97.6% концентрирани в 
градовете. Освен Бургас 
в общината има и още 
един град – Българово. 
Следват Царево – 78%, 
Карнобат – 73.6%, Несе-
бър – 69.5%, Айтос – 
69.2%, Поморие – 69.1%, 
Приморско 63.6%, Малко 
Търново 63.3%, Средец 
59.7%.

В категорията за общи-
ни с повече селско, от-
колкото градско населе-
ние на границата е Созо-
пол с 49.5% от жителите 
на общината, живеещи в 
градовете. Останалите 
50.5% са в селата. В Ка-
мено, който в общината е 
единственият град, живе-
ят 42.1% от населението. 
На първите две места с 
най-много селско населе-
ние са общините Сунгур-
ларе и Руен. В първата 
градът е само Сунгурларе 
и в него са концентрира-
ни 25.9% от жителите на 
общината. Община Руен е 
първенец по селско насе-
ление – 100%. Там дори и 
общинският център е се-

ло Руен. Тя е и общината 
с най-много населени 
места в областта – 41. 
Простира се от Айтоско 
чак до границата с Вар-
ненска област.

Айтос – най-младата 
община, в Малко 
Търново – най-много 
над 65 години

Статистиката за брой 
на население под 19 годи-
ни показва, че най-голям 
е процентът в Айтос. 
22.5% от жителите на об-
щината попадат в тази 
възрастова група. Като 
брой това са 6205 деца и 
младежи. Това е и втори-
ят най-голям брой млади 
хора в областта. Първе-
нец е община Бургас с 
42 602-ма под 19 години. 
Това са точно 19% от на-
селението на общината. 
При останалите общини 
цифрите са: 
Руен – 6150,22.3%,
Поморие – 5385,19.8%,
Несебър – 5356,18.5%,
Карнобат – 4976,21.6%,
Средец – 3089,21.7%, 
Сунгурларе – 2344,20.5%, 
Созопол – 2231,17.2%, 
Камено – 1969,20.2%, 
Царево – 1614,18.3%, 
Приморско – 954,15.5%, 
Малко Търново – 472,15.2%.

Докато в Малко Търно-
во младите под 19 години 
са малко, то тези над 65 
години са най-много като 
процент. 33.9% от населе-
нието попада в тази гра-
фа, или 1051 души. Иначе 
отново Бургас като най-
големият град в областта 
в Бургас има 39 522-ма 
над 65 години. Ето и съот-
ношението в останалите 
общини: 
Несебър – 5840,20.2%, 
Поморие – 5563,20.4%, 
Карнобат – 5056,21.9%, 
Айтос – 4996,18.1%, 
Руен – 4475,16.2%, 
Средец – 3405,23.9%, 
Созопол – 3182,24.5%, 
Сунгурларе – 2658,23.3%, 
Камено – 2417,24.8%, 
Царево – 1944,22%, 
Приморско – 1413,22.9%.

Къде се ширят  
най-нашироко?

В статистиката по по-
лезна площ на жилищни-
те сгради на човек от на-
селението община Несе-
бър е първа. Там на един 
човек се падат 148.9 кв. 
м. В челната тройка вли-
зат още: Царево с 95.8 
кв. м на човек и Малко 
Търново с 81.3 кв. м. Чет-
въртото място делят дру-
ги две странджански об-
щини – Созопол и При-
морско, където на човек 
се падат точно 80 кв. м. 
Следват: Поморие – 58.3 
кв. м, Средец – 45.3 кв. м, 
Камено – 43.5 кв. м, Сун-
гурларе – 44.3 кв. м, Кар-
нобат – 40.3 кв. м, Бургас 
– 36.9 кв. м, Айтос – 32.7 
кв. м, Руен – 26.4 кв. м.

Населението в областта  
продължава да намалява
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ОбществО
4 Само в Руенско все още 
новородените са повече от 
починалите
4 Община Несебър на второ 
място по брой жители

ОБЯВА
Къмпинг в гр.Китен търси да назначи КАМЕРИЕРИ/КИ за летен 

сезон 2021

ИЗИСКВАНИЯ КЪМ КАНДИДАТА:
- Сръчност, прецизност, енергичност и коректност;
- Дисциплинираност и организираност;
- Висок стандарт за чистота;

НИЕ ПРЕДЛАГАМЕ:
- Трудов договор;
- Осигурено настаняване и ваучери за храна;
- Осигуряване върху реалния доход;

Месторабота - гр.Китен
Ако проявявате интерес към позицията, моля да ни изпратите 

автобиография на iffavorit@abv.bg

Община Бургас е най-насе-
лена - с 208 235 души

Айтос е градът с най-голям процент младо население

Несебър е от бързо развиващите се общини в областта

Община Руен е с най-много населени места

Градовете по Южното Черноморие са предпочитани за заселване



Стра ни ца 10 12-15 ФЕВрУари 2021

СтрастИ
градски

Михаил КОЛЕВ

Проблемът със събле-
калните на стадион „Чер-
номорец“ е решен. Как-
то стана ясно, мястото, 
където футболистите се 
преобличат, заедно с 
други помещения в 
спортното съоръжение, 
бяха със сменени брави 
от хора, близки до соб-
ственика. Това се случи 
непосредствено преди 
контролната среща в съ-
бота между „акулите“ и 
„Хасково“. Поради тази 
причина играчите на два-
та отбора, както и съдий-
ският състав, трябваше 
да използват съблекал-
ните на юношите, нами-
ращи се на 300 метра из-
вън стадиона, а за да из-
лязат на терена, преми-
наха между седалките 
на трибуните, а не през 
тунела, чийто достъп съ-
що бе забранен. Подоб-
ни намерения бяха на 
път да се случат още 
преди проверката на 
„Черноморец“ с „Локо-
мотив“ (Пловдив), но то-
гава представители на 
собствениците на въ-
просните помещения не 

успяха да представят до-
говор и полиция осуети 
опита им.

Притесненията в ръко-
водството на бургаския 
отбор бе, че проблемът 
можеше да остане нере-
шен до началото на про-
летния дял в Трета юго-
източна лига, който е на 
20 февруари. 

„Досега футболният 
клуб е използвал събле-
калните без официален 
договор, а на „мъжка ду-
ма“ между двете стра-
ни“, заяви пред вестник 
„Черноморски фар“ пре-
зидентът на тима Радо-
стин Кишишев. Той до-
бави, че за да се стигне 
до тази ситуация, вината 
е била на футболния от-
бор.

„Ние бяхме виновните, 
за да се стигне до тук. 
Не успяхме да изпълним 
някои от поетите ни ан-
гажименти. От наша 
страна нямаше изготвен 
договор, но сега вече 
има такъв“, каза още Ки-
шишев, който не пожела 
да разкрие параметрите 
около договора.

За използването на ця-
лата база „Черноморец“ 

заплаща по 5700 лева на 
собствениците. Радо-
стин Кишишев допълни, 
че клубът изпитва за-
труднения в изплащане-
то на сумата, което, по 
негови думи, е нормално 
предвид факта, че отбо-
рът разчита на частно 
финансиране. 

Той се надява Община 
Бургас да вземе по-кон-
кретни и акуратни мерки 
за връщането на стади-
она в общинска собстве-
ност, тъй като съоръже-
нието е един от символи-
те на града.

Георги Маринчев: 
Основната ни цел е 
Бургас да си върне 
стадиона

„Знаехме за проблема и 
в последните два дни ра-
ботната група, която бе 
сформирана по този казус 
бе в ролята на медиатор. 
Чухме и двете страни, не е 
редно това, което се слу-
чи. От наша страна можем 
само да съдействаме, но 

не и да взимаме каквито и 
да било решения, защото 
„Черноморец“ е частен 
клуб и нямаме законово 
основание за това“. 

Това коментира общин-
ският съветник и зам.-
председател в Постоянна-
та комисия по спорт към 
Община Бургас Георги Ма-
ринчев. 

По негови думи, на две-
те страни е било препоръ-
чано да се изготви дого-
вор, за да бъдат офици-
ализирани отношенията 
помежду им и да не се 

стига повече до подобни 
конфликти.

По повод намеренията 
на Постоянната спортна 
комисия градът да си вър-
не стадиона в квартал 
„Акациите“ Маринчев зая-
ви, че до края на другата 
седмица предстои среща 
между представители на 
работната група и такива 
на кредиторите, за да се 
продължат преговорите. 

„От тяхна страна до мо-
мента срещаме добра во-
ля, но това не са лесни 
преговори“, каза още той. 

„Черноморец“ отново  
ще може да си ползва съблекалните
4 Клубът ще има достъп и до други 
помещения на стадиона

4 Двете страни подписаха договор

Президентът на клуба Радостин Кишишев заяви, 
че вината за създалата се ситуация е тяхна

„Преговорите за стадион „Черноморец“ ще бъ-
дат подновени до края на другата седмица“, каза 
Георги Маринчев

Дона МитЕВа

След големия интерес 
към материала, свързан 
с 10-годишнината от сгло-
бяването на първия хи-
дроплан в Бургас и ус-
пешния негов полет във 
водите на язовир „Ман-
дра“, който вестник „Чер-
номорски фар“ публику-
ва, продължаваме да тър-
сим отговори на въпроса 
как се развива проектът 
“Полет над бургаските 
езера“. Идея, която се ти-
ражира от няколко годи-
ни и цели да направи град 
Бургас още по-атракти-
вен за туристи и гости.

„Към момента разде-
лихме идеята на етапи. 
Първият етап е изграж-
дане на водна летателна 
площадка за опериране 
на безпилотни летателни 
апарати (дронове) в ра-
йона на язовир „Ман-
дра“, казва  Иво Барзов, 
председател на Българо-
италиански център „Да 
Винчи“, който е застъп-
ник на идеята за разви-
тието на полети с хидро-
плани над бургаските 
езера. 

„Колеги от Българска 

фондация Биоразнообра-
зие в Бургас също проя-
виха интерес към идеята. 
След редица работни 
срещи структурирахме 
предложение до потен-
циален бенефициент, съ-
държащо: описание на 
идеята, подходяща мярка 
за финансиране, прогно-
зен размер на разходите 
и консултант за проекта. 

Към момента очакваме 
решение по нашето пред-
ложение, като отчитаме 
сложността на ситуация-
та и всички неблагопри-
ятни икономически по-
следици за региона, по-
родени от пандемията“, 
коментира председате-
лят на сдружението.  

През 2019 година по по-
кана на Българо-италиан-
ски център „Да Винчи“ в 
Бургас пристигна г-н Че-
заре Бай от най-стария 
аероклуб за хидроплани в 
света - Аероклуб Комо, 
Италия. За няколко дни 
той успя да разгледа реги-
она, включително и от 
въздуха, и сподели своето 
мнение, а то е, че възмож-
ностите на Бургас за по-
лети с хидроплани са нео-
граничени.

Водна площадка за 
дронове в Мандра 
чака реализация

Георги рУСинОВ

Общинските съветници 
Стоян Коларов и Христина 
Секлемова отправят пита-
не до Община Бургас, 
свързано с изграждането 
на новата сграда на библи-
отеката в града. Двамата 
имат няколко въпроса като 
един от тях е защо е необ-
ходим подземен паркинг 
за сградата. 

„На 14.10.2014 година Об-
щина Бургас е открила 
конкурсна процедура за 
реконструкция и преу-
стройство на съществува-
ща сграда в културно-об-
разователен център за съ-
временно изкуство и биб-
лиотека. На първо място е 
класирана фирма „ДИ-
ЗАРХ“ ООД, с ръководител 
на колектива арх. Делян 
Жечев. Като най-голямо 
достойнство на съществу-
ващата инфраструктура в 
съпътстващата документа-
ция е посочено преустрой-
ството на вътрешния двор. 
Именно заради това, че 
във вътрешния двор фир-
мата-изпълнител предлага 
да обособи малък амфите-
атър, получава предимство 
пред останалите участни-
ци“, пишат съветниците.

Коларов и Секлемова 
посочват, че пет години по-
късно Община Бургас пе-
чели европейско финанси-
ране по проекта за нова 

сграда на градска библио-
тека и на 29.11.2019 година 
сключва договор за него-
вото изпълнение. В този 
проект обаче заданието 
вече е променено и вместо 
амфитеатър, в дворното 
пространство е записано, 
че ще бъде изграден под-
земен паркинг.

„В края на миналата го-
дина пред бургаските ме-
дии беше представена но-
вата сграда на Регионал-
ната библиотека в Бургас. 
В свое изказване тогава, 
което е широкодостъпно в 
интернет, зам.-кметът в об-
щина Бургас инж. Чанка 

Коралска казва, че проек-
тът се изпълнява такъв, ка-
къвто е по обществена по-
ръчка, с разлики единстве-
но в цвета. Същото първо-
начално твърди и проек-
тантът на сградата – арх. 
Делян Жечев. По-късно 
внася уточнението, че по-
ставените плоскости на 
фасадата са различни от 
предвидените, както и че е 
преосмислено изгражда-
нето на амфитеатър в дво-
ра на библиотеката поради 
технически причини, свър-
зани със сигурността на 
книгите, съхранявани в 
хранилищата на сутерена 

и заради близостта до жи-
лищни сгради, както и то-
ва, че зелената площ няма 
да може да бъде добре 
поддържана“, твърдят в 
писмото общинските съ-
ветници.

Питането продължава и 
с това, че журито, което 
оценявало проектите, е да-
ло препоръки да не се из-
гражда подземен паркинг, 
а пространството в сутере-
на да се оползотвори за 
допълнителни хранилища 
и експозиционни площи за 
музея.

„Видно от последващите 
действия на Община Бур-
гас тази препоръка е нару-
шена, което поставя под 
съмнение прозрачността и 
ефективността на провеж-
даните от Община Бургас 
обществени поръчки и про-
цедури“, завършват Кола-
ров и Секлемова.

Във връзка с гореописа-
ното те задават следните 
въпроси: кога проектът е 
променен и с кого са съ-
гласувани промените; за-
що се предвижда друго за 
дворното пространство; 
ако амфитеатралното ре-
шение е представлявало 
пречка за съхранението на 
книгите, защо първоначал-
ният проект е бил одобрен; 
има ли връзка изгражда-
нето на подземния паркинг 
със събарянето на сграда-
та.

Защо новата библиотека  
ще има подземен паркинг



Михаил КОЛЕВ

Последната си контрола от зимната подготовка ще 
изиграе днес отборът на „Черноморец“. В 14 часа на ста-
диона в Твърдица, Сливенско, „акулите“ ще се изправят 
срещу „Розова долина“ (Казанлък). От щаба на бурга-
ския клуб заявиха, че противникът не е избран случай-
но. Именно срещу „розите“ бе единствената загуба на 
„акулите“ през есенния дял на шампионата в Трета юго-
източна лига. 

Откриването на пролетния полусезон е на 20 февруа-
ри. Тогава от 14 часа „Черноморец“ приема „Родопа“ 
(Смолян).

„Черноморски фар“

605 деца, разпределени 
в 5 възрастови групи от 
цяла България, ще спорят 
за отличията на футбол-
ния турнир „Купа Черно 
море 2021“ от четвъртък 
до неделя. Мащабната 
проява за подрастващите 
ще се проведе за шеста 
поредна година. Органи-
затор е ДФК „Звездичка“, 
с подкрепата на Зонален 
съвет на БФС-Бургас и 
Община Бургас. 

Атрактивната надпрева-
ра е за родени през 2013-
2014, 2011, 2010, 2009 и 
2007 година. Мачовете в 
различните възрастови 
групи ще се играят на 5 
различни спортни ком-
плекса в града и ще са без 

публика. Ще се провеж-
дат при стриктно спазва-
не на изискванията и мер-

ките, взети от Министер-
ството на здравеопазва-
нето във връзка с панде-

мията от COVID-19. 
Мачовете на най-малки-

те участници в турнира са 

на спортен комплекс „Бъ-
деще“ до Психодиспансе-
ра. Отборите са 10, раз-
пределени в две групи. 
Футбол 5 се играе в две 
полувремена по 20 мину-
ти. 

Също толкова е време-
траенето на срещите от 
Футбол 7 за родените 
през 2011 година. Десет-
те отбора, разпределени 
в две групи, ще играят на 
спортен комплекс „Звез-
дичка Арена“ в комплекс 
„Славейков“. 

Спортен комплекс „Теа-
тър на мечтите“ в двора на 
университет „Проф. д-р 
„Асен Златаров“ ще е до-
макин на срещите от Фут-
бол 9, за родени през 2010 
година. Отборите в тази 
възраст са 8. Футбол 9 за 
родените през 2009 годи-
на е на спортен комплекс 
„Каменица Арена“ в ком-
плекс „Зорница“. 12-те от-
бора са в 3 групи по 4. Две 

полувремена по 25 минути 
са мачовете от Футбол 9. 

Най-големите, родени 
през 2007 година, ще иг-
раят Футбол 11 на стади-
она в квартал „Ветрен“ от 
петък до неделя. Срещите 
са в две полувремена по 
35 минути, с 10 минути по-
чивка между тях. 

Награждаването на от-
борите ще бъде веднага 
след финалните срещи в 
неделя, които са от 12:30 
часа на различните спорт-
ни комплекси. На всеки 
от тях ще има церемония 
по връчване на купи, ме-
дали и грамоти. Всяко от 
605-те деца ще получи на-
гради. 

Организаторите са 
предвидили и индивидуал-
ни призове. На турнира за 
купа „Черно море 2021“ 
ще присъства и почетни-
ят президент на ДФК 
„Звездичка“, бившият на-
ционал Анатоли Нанков.

Днес от 19:00 часа в пловдивската 
зала „Колодрума" ще се проведе це-
ремония по награждаване на най-до-
брите колоездачи на България за 
2020 г. Сред тях са и четирима бур-
гаски състезатели. При момчетата 
старша възраст първи и втори са 
Дмитрий Янев и Антоний Христов от 
колоездачен клуб „Черноморец“. При 
момчетата младша възраст отново 

има призьори от „Черноморец“ и то-
ва са Кирил Ибрагимов и Николай 
Мищенко, съответно на второ и тре-
то място в класацията. 

„Бургас има самочувствието на ко-
лоездачен град. Затова успехите в 
този спорт са знакови и ни носят ра-
дост. Честито за наградите, момче-
та, гордеем се с вас!“, каза кметът 
Димитър Николов.

Колоездачи на „Черноморец“ 
сред най-добрите в България

Млади надежди от цялата страна 
идват за турнир в Бургас
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Михаил КОЛЕВ

Волейболистите на 
„Нефтохимик 2010“ нади-
граха „Монтана“ с 3:2 
(21:25, 25:16, 19:25, 25:20, 
15:12 ) в отложен мач в 
четвърти кръг на Първа 
осмица от Суперлигата 
при мъжете. С това бур-
газлии записаха шеста 
победа, като с три загу-
би и 15 точки заемат тре-
то място във временното 
класиране. Съставът на 
“Монтана“ записа чет-
върта загуба, като с три 
победи и 8 точки се на-
мира на шесто място в 
таблицата.

Поради здравословни-
те проблеми домакините 

започнаха отново в прек-
роен състав. В отсъстви-
ето на Жани Желязков и 
невъзстановеният Миро-
слав Градинаров, този 
път на поста диагонал за-
почна Денис Карягин. 
Младокът традиционно 
играе в посрещане, но е 
ползван и като диагонал 
в младежкия национален 
отбор, като това не бе не-
що ново за него. В посре-
щане пък след дълго от-
съствие като титуляр за-
почна Валентин Братоев. 
След прекараната тежка 
брохнопневмония опит-
ният волейболист набира 
все повече сили за игра, 
но за момента все още 
няма пълния капацитет 

за влагане в игра.
Реализатор за победа-

та на „Нефтохимик“ бе 
Денис Карягин с 23 точ-
ки (2 аса, 1 блок 43% 
ефективност в атака). 

Златко Кьосев добави 14 
точки (2 аса, 1 блок, 44% 
ефективност в атака). Ва-
лентин Братоев завърши 
с с 11 точки (55% ефек-
тивност в атака, 30%).

„Поздравявам момче-
тата за усилията и борбе-
ността, която имаха от 
първата до последната 
минута. Въпреки че не-
щата не се получаваха по 
най-добрия начин, след 
това успявахме да се бо-
рим и да показваме, че 
можем да играем в теж-
ки ситуации. Разполага-
ме с ограничен състав, с 
тези състезатели и тяхна-
та класа е ясна. Това, ко-
ето казах в съблекалня-
та на отбора преди мача, 
че ние можем да играем 
сам, ако си създадем та-
кава атмосфера с емо-
ции, близка до това ниво 
на адреналин, което по-
казахме. Ние можем да 
играем само така“, зая-
ви пред вестник „Черно-
морски фар“ треньорът 
на „Нафтата“ Николай 
Желязков.

„нефтохимик 2010“ сломи 
„Монтана“ в петгеймова битка

ФУтБОЛ

Специален гост  
ще бъде бившият  
национал 
Анатоли Нанков 

ОБЯВа

„Морски клуб“ - Созопол свиква общо събрание 
на 06.03.2021 г. от 11.00 часа на адрес: Созопол, ул. 
"Ропотамо" 16.

ВОЛЕЙБОЛФУтБОЛ

„Акулите“  
с контрола 

срещу „розите“
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Дарена КАМЕНА

„Пиарът на операта по 
принцип ходи с токчета. Ви-
соки. Тънки. Особено ако ще 
ходи в залата. Има даже по-
верие, че ако счупи токче 
пред нечия гримьорна, е на 
късмет за обитателя на гри-
мьорната“. Такъв е фолкло-
рът в Бургаската опера, кой-
то си разменят елегантни-
те дами - бивша и настояща 
ПР- ки на бургаския културен 
институт.

За бившата - Гергана Сто-
янова, се знае за послович-
ната й страст към красиви-
те обувки, с елегантни висо-
ки токчета.

Настоящата - Теменуга За-
хариева, не отстъпва в тази 
посока. Това е видно от мно-
жеството красиви снимки, ко-

ито тя често публикува в со-
циалната мрежа. На бол-

шинството от тях тя 
е също с високи 

токчета.

Остава някой, пред чиято 
гримьорна се е чупило ток-
че на една от двете дами, да 
се похвали какъв успех го е 
връхлетял.

Високите токчета  
в Бургаската опера

Млади влюбени изразиха любовта си по красив начин. На бургаския плаж 
мъж подари слънцето на възлюбената си. Не буквално, разбира се, но с много 
ефектен фотоколаж и илюзия, като по този начин изглежда, че на ръце й под-
нася слънцето, докато коленичи. Участниците и авторът на снимката са неиз-
вестни, но тя стана истински хит в социалните мрежи.

Шоуто на Рачков 
стартира на 7 март

Гергана Стоянова Теменуга Захариева

„Голата истина за група „Жигули“ 
с първи официален трейлър
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